
Učiteljsko društvo za celjski okraj 
je imelo svoje glavno zborovanje v sredo dne 
6. t. m. v Celju. Navzočih je bilo 30 članov. 
Našemu društvu so na novo pristopili tovari
šica Bojnik iz Velike Pirešice, tovariša Dela
korda iz Petrovč in Hribernik iz Teharij. 

Tov. predsednik pozdravlja navzoče to
variše, novo vstople člane in tov. A. Peska 
ter kaže na prikazni, ki niso za nas v novem 
letu nadebudne. Učiteljstvo se povsod omalo
važuje, nikjer nima prave opore. Navdušuje k 
sklopljenju v trdno zvezo ter poživlja opustiti 
letargijo, ki se je pokazala v minulem dru
štvenem letu. Zahvalja se srčno za poverjenje 
zaupanja o priliki njegove izvolitve kot zastop
nik v okrajni šolski svet ter obljublja storiti 
vse v dobrobit našega stanu, če bo njegova iz
volitev potrjena. Omenja, da je s tov. Voglar
jem zastopal naše društvo pri „Zavezinem" 
zborovanju v Gorici; tu ga je osupnilo, da je 
vedno večji deficit v upravi ,Zaveze", morala 
se bo na vsak način ustvariti remedura, zakaj 
dolžni smo to samemu sebi in svojemu ugledu. 
Priporoča nadalje podpirati stremljenja narodne 
stranke, propagatorico napredka, in njen na 
novo ustanovljeni list „Narodni Dnevnik", ker 
imamo v nji zaščitnico, ki jo mora imeti vsak 
stan. Tudi „Učit. Tov." se naj podpira vk|jub 
temu, da zdaj nekako čudno nastopa.*) 

Izmed društvenih zadev omenja že znano 
okrožnico socialnega odseka in neko častno 
afero. 

Tov. predsednik Armin Gradišnik nato 
izjavlja o d l o č n o , da l e t o s z a d n j i 
k r a t s p r e j m e č a s t n o m e s t o p r e d 
s e d n i k a , ki ga je opravljal polnih dva
najst let, n e č e p a t u d i s p r e j e t i n o 
b e n e g a o d b o r n i š k e g a m e s t a , ker 
ima drugega posla obilo; delal pa bo vedno 
zvesto za procvit društva. 

Nato je prišlo letno poročilo tajnikovo, 
ki ga podajamo v sledečem: 

Polagamo danes račun o društvenem de
lovanju našega društva za minulo leto. Z ve
likim navdušenjem smo stopili v društveno leto 
1908, a naši upi in naše namere, izprožene 
pred letom osorej, sa niso obistinile v priča
kovani meri. Golo navdušenje ne rodi uspehov, 
enako jih ni brez vztrajnega dela in trdne, 
jeklene volje. Iu če hočemo biti odkritosrčni, 
smelo trdimo, da marsikateremu izmed nas 
manjka volje do dela v naši organizaciji, ker 
se zanaša na delo drugih. Tako ne sme biti! 
Vsakomur od nas je stremiti, da za ukreplje
nje naše organizacije žrtvuje vse svoje razpo
ložljive sile, ki jih naloži kot mogočno glav
nico za povzdigo svojega stanovskega ugleda 
in kot trden temelj za procvic naših zanamcev 
na polju napredka. Ne delo posameznikov, am
pak smoterno delo skupnosti more dvigniti naš 
ugled. Vprašam pa: Jeli se krepi ugled dru
štva, ako se od približno 100 društvenikov 
zbere k napovedanemu sestanku borih 12, reci 
dvanajst članov? Roko na srce in tihoma 
vzklikni; grešil sem! Kaj takega se ne sme 
zgoditi v društvu, ki je bilo za zgled drugim! 
Dragi tovariši in drage tovarišice ! Tako ne 
sme dalje! Ne navalite le odboru bremena na 
rame, kazite vsaj s svojo navzočnostjo dobro 
voljo, da hočete, podpirati delo v društvu. In 
čim živahnejše bo to, tem več užitka bomo 
imeli sami, tem lepši naši uspehi in tem po
nosnejša naša zavest, da smo storili v okviru 
naše organizacije vsak po svojih močeh za na
predek in procvit učiteljskega stanu. 

V minulem letu so bila le štiri zboro
vanja, eno se ni moglo vršiti zaradi prepičle 
udeležbe članov. Kaj enakega se v tem dru
štvu še ni pripetilo! Na teh štirih zborovanjih 
je bilo skupaj 121, članov, tako da pride na 
vsako zborovanje povprečno po 30 članov; 
največ jih je bilo pri zborovanju meseca marca, 
namreč 33, zato je bil ta sestanek eden naj
važnejših v pretečenem društvenem letu. Me
seca maja je društvo tudi priredilo izlet na 
goro Oljko. 

Število članov se je v tem letu zdatno 
pomnožilo. Vsi tovariši in tovarišice. ki niso 
bili še dozdaj člani velike jugoslovanske uči
teljske organizacije, so bili po odboru pismeno 
pozvani k pristopu. Uspeh je bil dober, zakaj 
pristopilo je na novo 20 članov. Naše društvo 
torej šteje danes 1 častnega člana, 87 rednih 
in 8 podpornih članov. Naše društvo je z ozi
rom na veliko število članov eno najmočnejših 
pod okriljem „Zveze slov. staj. učiteljev in uči
teljic" . 

Izmed odboroviL sej je omeniti ono v 
Žalcu; pri tej se je sestavil poziv tovarišem 
nečlanom za pristop društvu, razpravljalo seje 
nadalje a premalem uvaževanju točke BIz šol
ske prakse" in kako priti temu v okom. go
vorilo se je tudi o preosnovitvi društvene knjiž
nice. Take odborove seje so jako na mestu, 
ker razbremene delo, ki bi se moralo rešiti pri 
sestanku vseh društvenikov. 

Tudi predavanja so se vršila: tov. L. 
Černej iz Griž je ravpravljal jako umestno 
temo „ Razdelimo si delo in delajmo"; tov. 
Brinar iz Hptovelj o izpremembi „Zvezinih 
pravil": tov. Štukelj iz Fraukolovega pa „0 
dveh ekstremih". Pri točki „Iz šolske prakse" 
se je med drugim govorilo tudi o izključitvi 
otroka iz šole. Izreklo se je ogorčenje napram 
podli pisavi „Slov. Gospodarja" zoper učitelj
stvo. Mnogo se je razpravljalo tudi o prire
ditvi „Zvezinega jubilejskega koncerta" v Celju. 
Storil se ie sklep, vposlati potom naše orga

Iz naše organizacije. 
Kranjsko. 

Posavski krožek je imel sestanek dne 
13. prosinca pri Jermanu v Krškem. 

Sklicatelj g. nadzornik Stiasnv je pozdra
vil navzoče in imenoval za starosto tovariša 
Humka. Tudi za izpopolnitev resnega dela tega 
krožka je skrbel g. sklicatelj. Predaval nam je 
o računstvu v ponavljalni šoli. V svojih izva
janjih je poudarjal, da se je osobito pri ra
čunstvu držati gesla: „Iz življenja za življenje." 
Ker so v tem smislu naše sedanje račuuice 
nedostatne, je treba predvsem preosnove ra
čunic. G. nadzornik namerava to sam dejanski 
izvršiti. — Vsi slušatelji so z zanimanjem po
slušali predavanje. Bazvila se je nato precej 
živahna debata. 

Tov. Hočevar je predlagal naj bi pri 
krožkih izostale pedagoške razprave, ki se jih 
naužijemo pri društenih zborovanjih. Na njih 
mesto naj stopijo poljudna znanstvena preda
vanja v svrho naše splošne naobrazbe in raz
govori o socialnem delovanju. Krožki naj bi ne 
imeli značaja zborovanj, ampak prijateljskih 
sestankov. Večina tovarišev in tovarišic pa se 
je izreklo za pedagoška predavanja 

Nato se je oglasil tov. starosta in je 
bodril k razširjanju lista „Domače ognjišče," 
poživljal je tovariše in tovarišice, naj vsak po 
svoji moči pripomore k resnemu iu zabavnemu 
delu krožkov. Pozdravil je tudi tov. uadučitelja 
Cvirna iz Leskovca, ki je bil prvič v naši sre
dini. Razveselil nas je tudi z neko zanimivo 
sliko iz življenja učitelja „Teofila Krake". 
Zlasti s sarkastičnimi opazkami v roklepaju" je 
povzročil mnogo smeha. 

Potem pa smo se po stari navadi dobro 
imeli iu nabrali za uč. konvikt 5 N — da bo 
g. urednik zadovoljen z nami. če bode imela 
njegova opazka povsod takšen vpliv, potem bi 
bilo dobro, da jo naredi pri vsakem poročilu.*) 

Prihodnji krožek skliče tov. nadučitelj 
Jamšek. 

Štajersko. 
Slovenjebistrlško učit. društvo je 

imelo svoj redni občni zbor dne 14. t. m. v 
Slov. Bistrici. Predsednik tov. Jos. Kokl po
zdravi v svojem nagovoru zborovalce speci
alno pa novo članico gdč. Milico Lendovškovo 
iz Črešnjevca. 

O okrožnici za volilni sklad je poročal 
tov. Krotky in obenem razpečal večje število 
med navzoče. 

V svojem letnem poročilu je omenil tov. 
Kolk, da je bilo društveno gibanje v minulem 
letu jako živahno in večina zborovanj prav 
dobro obiskanih. Zborovalo je naše društvo 
1. 1908. petkrat, trikrat v Slov. Bistrici, en
krat na Crešnjevcu in enkrat na Zg. Pol
skavi. 

Blagajniško poročilo, ki nam ga je po
dala tov. Mila Schreinerjeva, izkazuje K 142 01 
dohodkov, K 74 izdatkov, torej K 6801 pre
bitka. Za vestno poslovanje ji izreče tov. pred
sednik zahvalo. Rač. preglednikom se izvolita 
tov. Krotky in Svetlin. 

Za tem so se višile volitve s sledečim 
izidom: Jos. Kokl. predsednik, Seb. Krotkj, 
podpredsednik, Agica Kunejeva, tajnica, Mila 
Schreinerjeva, blagajničarka, odborniki: G. 
Polanec, I. Svetlin in M. Vršič. 

Na predlog gospe Vobičeve se izvoli še 
tov. Hribernik v soc. odsek. 

Končno izreče tov. Svetlin predsedniku 
Koklu v imenu učit. društva iskreno sožalje ob 
izgubi njegove blage in splošno priljubljene 
soproge; namesto venci predi ga darovati 10 K 
za CirilMetodovo družbo. 

nizacije na deželni šol. svet staj. spomenico, 
naj se pri rekurzih zaradi glob neopravičenih 
šol. zamud ne postopa tako rahločutno, enako 
se je poslala spomenica, naj se tajništvo pri 
krajnih šolskih svetih poveri učiteljstvu. 

To smo storili v minulem letu. Odpira 
pa se nam novo društveno leto. S trdim ko
rakom stopimo vanj, z železno vztrajnostjo se 
poprimimo dela za ugled svojega stauu in za 
ukrepitev našega naroda. Odgrinjajmo črni za
stor teme nevednosti, ki visi še razprostrt nad 
našim narodom, s krepko dlanjo pa odbijajmo 
črno tolpo, razširjajočo nazadnjaštvo med na
šimi rojaki. 

Neizprosen boj se bije med napredkom 
in reakcijonarstvom. Dolžnost vsakega izmed 
nas je, vstopiti v ta boj in prijeti za bakljo 
napredka, da se bo razlila svetloba prosvete v 
najzadnejši kotiček naše mile domovine! 

Poročilo blagajničarke tov. Nike Kosijeve 
je bilo jako ugodno, zakaj dohodkov je bilo v 
minulem letu 34321 K. stroškov pa 20620 K, 
torej je še preostanka 137.01 K (vkljub temu, 
da še 17 članov dolguje društvenino)., Pregle
dovalcem računov se izvolijo tovariši Šah, Ki
slinger in Hribernik, 

Nato predlaga tov. Petriček v imenu 
društ. odbora, da s e pode l i t o v a r i š u 
p r e d s e d n i k u A r m i n u G r a d i š 
n i k u za n j e g o v o n e u m o r n o in 
u s p e š n o 121 e t n o d e l o v a n j e k o t 
d r u š t v e n i p r e d s e d n i k častno Član
stvo. Ta predlog se e n o g l a s n o z v e 
l i k i m n a v d u š e n j e m s p r e j m e . Tov. 
Gradišnik se nad vse ginjen zahvali za pode
ljeno mu čast. 

Izvoli se potem sledeči odbor: 
Predsednik tov. Ludovik č e r n e j — 

Griže; podpredsednik tov. Fran B r i n a r — 
Gotovlje; tajnik tov. Rudolf W u d l e r — 
Griže; blagajničarka tov. Nika K o s i j e v a 
— Teharje; knjižničar tov Josip Ž a g a r ■— 
Celje; pevovodja tov. Rajko V r e č a r ; od
bornika: tov. Ernest S l a n e — Petrovče in 
tov. Josip C u 1 e k — Št. Jurij ob južni že
leznici. 

Novo izvoljeni predsednik tov. černej 
prevzame predsedništvo ter obljublja delovati s 
pomočjo vseh članov za povzdigo društvenega 
življenja, za čast in ugled učiteljstva 

Naročiti se sklene ^Slovensko Šolsko Ma
tico" in ^Slovensko Matico", tuintam pa kako 
dobro knjigo, članarina ostane kakor dozdaj 
namreč 4 K. Naroči se tudi nova tajniška 
knjiga. Navzočega tovariša A. Peska se na
prosi za kako predavanje, kar tudi obljubi 
storiti. 

Na predlog tov. Petrička se sklene čestitati 
članu našega društva c. kr. nadzorniku g. Jo
sipu Supanku na visokem odlikovanju naknadno 
pri tem občnem zboru (ker dozdaj ni bilo no
benega sestanka) kot izraz vsega organiziranega 
učiteljstva celjskega okraja. 

Na predlog tov. čulka se na novo oživo
tvori pevski zbor, ki bo imel prvo pevsko vajo 
pri prihodnjenm zborovanju dne 2. svečana ob 
9. uri dopoline. 

Učiteljsko društvo za laški vkraj je 
zborovalo dne 10. t. m. na ZidaDem mostu ob 
znatni udeležbi vzlic neprijetnemu zimskemu 
dnevu. Kot goste smo imeli radost pozdraviti 
gdč Juvaučičevo, g. turista Gabra iz Rimskih 
toplic, tov. Košarja, popoldne pa je še došel 
iz Celja naš vrli tov. Gradišnik, prinašajoč 
pozdrave kolegov, ki so se dopoldne posveto
vali v Celju. 

Nanovo sta pristopili ta dan dve tovarisici, 
namreč vrtnariei CirilMetodovih vrtcev v Hrast
niku gdč. Kuster in gdč. Poglajen, svoj izstop 
pa je pismeno naznanila gdč. Alice Koschell 
iz Hrastnika. Ker se čuje mnenje, da je vzrok 
izstopu slaba vest zaradi nekolegialnega vedenja 
in ker se izrazi želja, pojasni predsednik za
devo nekako takole: Na hrastniški šoli so 
dolžile tri koleginje neopravičeno slovensko uči
teljstvo, da piše o njih žaljivo v politiških 
listih. Nadalje je vrtnarica P., ki deluje na 
vrtcu v istem šolskem poslopju kot omenjena 
nemška gospica, izročila predkratkim nekate
rim učenkam letake (pod kuverto), ki jih je 
izdala družba sv. Cirila in Metoda, da jih po
nesejo domov staršem. Gdč. Koschell je tak 
letak pri eni učenki konfiseirala, poslala pre
pis nekemu udu okr. šol. sveta, original (ali 
morda tudi prepis) pa izročila neki osebi, ki 
je tiral zadevo tudi pred sodišče. 

Ali je ta zadeva ali katera druga vpli
vala na izstop gdč. Koschell, pač ne bo teško 
uganiti. 

Iz poročila tajnika tov. Lebarja smo [za, 
tem povzeli, da je štelo naše društvo v pre
teklem letu 66 rednih članov, katerih se je 
udeležilo povprečno 31 štirih zborovanj, 9 iz
leta na Jurkovo Liseo, mnogo tudi zborovanja 
na velikonočni ponedeljek v Celju, primimo 
število odposlancev „Zavezinega" zborovanja v 
soinčni Gorici in trojica vseslovanskega učit. 
zleta v zlati Pragi. 

Blagajnikovo poročilo ni bilo zaradi raz
nih prispevkov, ki jih ima društvo plačevati 
posebno ugodno, in se je društvenina zvišala 
za prih. leto od 4 na 5 K, kar še vedno ni 
preveč, če se primerjamo n. pr. z demokraško 
organizacijo, kjer plačujejo sodrugi 2—3 krat 
večje prispevke. 

Glavna točka dnevnega reda pa je bilo 
vsekakor predavanje tov. Košarja — ki je pri
hitel med nas daleč sem od ogrske meje — 
o „Tajni kvalifikaciji". Njegov simpatičen na
stop in temperamenten govor je izredno ugajal, 

a ker bo ta vsekakor prejalislej objavljen v 
stanovskem listu, se ne spuščamo danes r po
drobnosti. 

Izrednega pomena ne le za stanovsko 
učiteljstvo, temveč za vse Slovenstvo na Šta
jerskem pa utegne postati sklep našega dru
štva glede imenovanja nemškega nadzornika in 
o našem postopanju v bodočnosti. Ta predlog 
je bil sprejet soglasno, in o njem se obvestijo 
v najkrajšem času pismeno vsa štajerska uči
teljska društva. 

Ta dan so se vršile tudi volitve novega 
odbora, in sieer so bili izvoljeni tovariši: 
G n u s , predsednik, B. J u r k o , namestnik, 
L e b a r , in tovaričica U m b e r g e r , taj
nika, I. S o r č a n , blagajnik, M. B • š , 
knjižničar; O. M o l i , pevovodja ter K u h a r 
in V o l e odbornika. 

Nadalje so se izvolili sledeči tovariši v 
socialni odsek: G n u s , B. J u r k o , K u 
h a r , M. R o š in Z o r n ter sta se določila 
poročevalca za liste. 

Popoldne so se zbrali udeleženci v go
stilnici g. Juvančiča, mnogi smo pa pohiteli 
pozneje še v Radeče, kjer se je razvila prav 
prijateljska zabava. Med govori in pesmimi in 
plesom 80 bliskoma minile urice, in že je bilo 
hiteti proč od vrlih koleginj in kolegov. 

Na veselo snidenje pa v Laškem trgu 
dne 7. sušca! M. 

Učiteljsko društvo asa 'mariborsko 
okolico je zborovalo dne 14. prosinca 1909 
v mali dvorani „Narodnega doma" v Ma
riboru. 

Zborovanja se je udeležilo 24 članov. V 
običajnem nagovoru pozdravi predsednik tov. 
Požegar navzoče tovariše in tovarišice, želeč 
vsem srečno novo leto. Prav iskreno tudi na
zdravi potov, učitelja ^Zadružne zveze v Celju", 
Miloša Štiblerja, ki je posetil naše zborovanje. 
Istotako čestita in se spominja odlikovanja rav
natelja Nerata in prof. Pr. Robiča, deželnega 
odbornika in poslanca. Obema vpošlje v imenu 
društva čestitko. 

Preide se k dnevnemu redu. Zapisnik 
zborovanja dne 5. novembra se zaradi velikega 
posla preloži na prihodnje zborovanje. 

Pretresujejo se dopisi. Dopis tov. Peska, 
predsednika socialnega odseka, se odlomkoma 
prerešetuje : okrožnica pa pride pri zborovanju 
meseca februarja na vrsto. Dopis zavarovalnega 
društva proti nezgodam se vzame na znanje 
in se bo primerno prejšnjim sklepom posto
palo. Temu se pridruži poročilo o društvenem 
delovanju. 

Ti le kratki posnutki predsednikovega 
poročila nam pravijo: Društvo šteje 16 žen
skih, 42 moških in 4 častne člane. Odštevši 
M. Nerata, ki je tudi izvrševalni član društva, 
ima skupno 61 članov. 

Leta 1908. so pristopili tovariši in tova
rišice: Hren Anton, Kovačič Ferdo, Medved 
Janko, Majcen Pavlina. Izstopili so: Šel Hea 
rik, imenovan nadučiteljem v Žrečah, Medved 
Janko, službujoč kot enoletni prostovoljec, in 
Šprager Ferdinand, preselivši se na Bizeljsko. 
Društvenih zborovanj je bilo 5, od teh 3 
sklepčna in 2 nesklepčni. Sklepi so: 1. po
višanje udnine na 3 K, 2. volitev socialnega 
odseka, 8. volitev dvoje upravnih odbornikov 
za „Zvezo\ Tovariša Lesjak in Mejovšek R, 
4. preselitev društvenih zborovanj v „Narodni 
dom" v Mariboru, 5. poletna zborovanja na 
kmetih, 6. donesek 10 K za Jan Legov spo
menik, 7. donesek 10 K za knjižnico M. učit. 
v M., 8. pristop k zavarovalni družbi proti 
telesnim poškodbam, 9. resolucije glede urav
nave plač na deželno zbornico in g. profesor 
Robiča. 

Poročilo o denarnem stanju odpade na 
drugo zborovanje. 

Volitev novega odbora ostane nerešena. 
Sedanji po ožaj našega društva je klavern in 
tem bolj. ko švigajo zahrbtni napadi na odbor 
iu predsedništvo. Nekolegialne izjave napram 
odborništvu in vodstvu rušijo društveno delo
vanje, tega zanos na tovarištvo in zagreni 
vsem, tudi iskrenim članom, vsako veselje do 
delovanja. Tisti skriti napadovalci: govoreč, 
dokler je ta in ta predsednik ali ta in ta v 
odboru, dotlej ne pristopimo k društvu ali 
izstopimo iz njega itd., ravnajo netaktno — 
recimo — če ne huje — in njim je 4. svečna 
leta 1909. dana prilika, da izpregovore svoje 
mnenje o društvenem delovanju, jim dana po
tom n o v e v o l i t v e odbora in predsed
ništva izraziti svojo voljo in željo po v o l i l 
n i h l i s t k i h . Torej jasno, poglej svojem u 
tovarišu, oziroma tovarisici v oko in v srce in 
9tori svojo dolžnost. Stari odbor in predsed
ništvo pa odstopi brezpogojno. To vsem od
kritim in neodkritim v presojevanje. Če bomo 
le eden drugega pobijali r  če, pa Ie sovražni 
duhovi nam lahko zakličejo: „M r t v i t e 
p o z d r a v l j a j o " . — A mi » H i t i m o 
s p e t k v s t a j e n j u " . 

Rado M e j o v š e k , bivši tajnik. 
Učiteljsko društvo za ptujski okraj 

je imello 14. t. m. v Ptuju svoj občni zbor. 
Udeležba je bila jako lepa, zbranih je bilo 86 
učiteljev in učiteljic In posebej še moram po
udarjati, da so bile tokrat učiteljice prav častno 
zastopane. Udeležili so se zborovanja tudi taki, 
ki jih že dlje časa nismo videli med nami. 

Ker je dosedanji predsednik tov. Žiher 
zaradi bolezni odložil predsedništvo, je vodil 
zborovanje podpredsednik tov. Pesek. Ta je v 
svojem nagovoru vse iskreno pozdravil ter že
lel, da bi novo leto bilo ugodno za naš stan 
in naše težnje. Izrazil je tudi svoje veselje aad *) Naša opazka veljaj enkrat za vselej — za vse 

in za vsakogar! U r e d n. 
*) Prosimo pojasnila, v čem obstoja to čudno 

nastopanje. U r e d n. 



tako obilno udeležbo ter govoril na srce vsem, 
da bi redno zahajali k društvenim zborovanjem, 
zakaj okrajna učiteljska društva so korenine 
in deblo naše stanovske organizacije. Če ne 
bodo okrajna učit. društva krepka, bo tudi 
„Zveza" in „Zaveza" hirala. — Spominja se 
potem odstopivšega predsednika tov. Zihra, 
nadučitelja v Vurbergu, ter omenja njegove 
zasluge za učiteljstvo sploh in posebe še za 
ptujsko učit. društvo. Učiteljuje že 40 let in 
je bil vedno zaveden, vrl tovariš; mnogo let 
je bil zastopnik učiteljstva v okrajnem šolskem 
svetu ter je s svojim neustrašenim \ nastopom 
mnogo storil v korist učiteljstva. Bil je ves 
čas zvest, delaven član učiteljskega društva in 
13 let celo predsednik. Govornik predlaga, da 
učiteljsko društvo za ptujski okraj imenuje tov. 
Zihra za njegove velike zasluge, ki si jih je 
pridobil za učiteljstvo in našo stanovsko or
ganizacijo, za častnega člana. Predi, g je bil 
z velikim navdušenjem soglasno sprejet. 

Nadalje se je spominjal podpredsednik 
odlikovanja okr. šol. nadzornika Ivana Dreflaka 
in sklenilo se je soglasno, da mu naj društvo 
čestita. 

Izmed dopisov omenjam le enega, ki 
utegne tudi druge zanimati. Neki Karel Reidl, 
Werksbuchhalter, Dunaj XX., Steffleurgasse 4, 
naznanja, da je zaradi nesreče v rodoviui pri
šel v stisko in bo zaraditega razprodal svojo 
veliko zbirko mineralij in prosi, da bi učitelj
stvo blagovolilo za učila kupiti kake miue
ralije od njega. Navaja, da je zbirko ocenil 
dunajski vseučiliški prof. dr. I. Tschermak. 

Iz letnega poročila je bilo razvidno, da 
šteje društvo 54 rednih, 5 častnih in 3 pod
porne člane (Zupančič, Možina, Peteršič). Zbo 
rovanj je bilo v letu 1908. osem in pri njih 
9 predavanj. Blagajničarka je navedla, da ima 
društvo v preteklem letu 39 K 17 h prebitka. 
Izvolila sta se dva pregledovalca računov, ki 
bosta pri prihodnjem zborovanju poročala o 
reviziji. 

Za predsednika je bil po listkih soglasno 
izvoljen tov. A. P e s e k . Ta je dejal, da je 
sicer hotel odkloniti izvolitev, ker ima že dru
gega dela dovolj, a s o g l a s n i volji zboro
valcev se ukloni. Zahvali se za izkazano za
upanje ter pravil, da sprejme izvolitev le pod 
pogojem, da bodo društveniki redno zahajali k 
zborovanjem in če bodo danes navzoči draraili 
zaspance, ki so tokrat ostali doma za pečjo, 
da bodo i ti prihajali k zborovanjem. Ko so 
se zborovalci zavezali s svojo stanovsko besedo, 
da bodo to storili, izjavi tov. Pesek, da sprejme 
izvolitev, čemer je sledilo burno ploskanje. 

Ostali odbor je bil z vzklikom izvoljen, 
in sicer: 

I v a n K l e m e n č i č , učitelj na Ptuj
ski gori, podpredsednik; A n t o n K o ž u h , 
učitelj v Manjšpergu, I. tajnik; I v a n S e l , 
učitelj pri Sv. Lovrencu na D. p., II. tajnik; 
M a r i j a L u k n a r , učiteljica v Ptuju (oko
lica), blagajničarica; V a l e n t i n K a j n i h , 
učitelj v Ptuju (okolica), knjižničar; V i n k o 
Š e r o n a , učitelj v Ptuju (okolica), pevo
vodja : A n g e l a M i l č i n s k i , učiteljica 
na Hajdiui, odbornica in A n t o n O g o r e 
1 e c , nadučitelj pri sv. Barbari v Halozah, 
odbornik. 

Na predlog tov. Peska, se je določilo, 
da ima posle socialnega odseka vršiti odbor, 
pomnožen za tri člane, in sicer so se pri
vzeli še: 

I v a n K a u k l e r , nadučitelj v Ptuju 
(okolica); M a r i j a D u l e r , učiteljica pri 
Sv. Vidu in J o s i p G o r u p , učitelj na Po
lenšaku. 

Nato je, predaval tov. M. S o t o š e k , 
nadučitelj v Zetalah v Rogatcu, v imenu soc. 
odseka „Zveze" o temi „ K a k o s e u s p e š n o 
p r i r e j a j o r o d i t e l j s k i s e s t a n k i . " 
Zborovalci so pazno poslušali izborna izvajanja 
govornikova, ki je v jedernatih besedah kazal, 
kako si mora učiteljstvo pripraviti tla ter kako 
pričeti prirejati roditeljske sestanke, da bodo 
uspeli in obrodili zaželjeni sad. Že med pre
davanjem je kazalo pritrjevanje poslušalcev, po
sebno pa viharno ploskanje ob koncu govora, 
da je predavatelj pokazal pravo pot, po kateri 
nam je hoditi do vzvišenih smotrov. Predsed
nik se je zahvalil tov. predavatelju za njegovo 
izvrstno podavanje ter izrekel željo, naj bi nas 
tov. Sotošek še večkrat razveselil s kakim pre
davanjem. Tem besedam so vsi burno pritr
jevali in ploskali. 

čeprav smo zborovali že nad dve uri in 
je poldan že minil, vendar so zborovalci po
kazali izredno vztrajnost ter prosili, naj poda 
še tov. Pesek svoje poročilo: „Naš položaj". 
Ta je nato v kratkih jedernatih besedah orisal 
položaj učiteljstva v Avstriji sploh in posebej 
še slov. na Štajerskem, Podal nam je marsi
katero velezanimivo poročilo ter nas z navdu
šenimi besedami vnemal, da bi se čimbolj okle
nili svoje organizacije in da bi čimbolj delo
vali za prosveto naroda, zakaj v zavednosti in 
delu je naš spas. Viharno ploskanje je svedo
čilo, da je govoril iz srca in v srce. 

Katere knjige in časopise si društvo v 
letu 1909 nabavi i. dr., se je preložilo na pri
hodnje zborovanje, k i b o 4. f e b r u a r j a . 
In razšli smo se ob pol eni uri, vsi zadovoljni, 
da je današnje zborovanje tako vrlo uspelo. 

Odbor je imel na to istotam kratko sejo. 
K obedu smo se zbrali pri Zupančiču, 

kjer so nas pevci razveselili s svojim krasnim 
petjem in kjer smo se prav dobro zabavali. A 

le prehitro je potekel čas zabave, zakaj ob dveh 
se je začelo zopet resno delo. Socialni odsek 
ptujskega učiteljskega društva je imel v po
sebni sobi pri Zupančiču sejo, ki je trajala pol
drugo uro. 

Socialni odsek se je konstituiral takole: 
predsednik A n t o n O g o r e l e c , nadučitelj 
pri Sv. Barbari v Halozah, tajnika: I v a n S e l 
učitelj v Št. Lovrencu in M a r i j a D u l e r , 
učiteljica pri Sv. Vidu, blagajnik pa: J o s i p 
G o r i u p , učitelj na Polenšaku, ki je pri 
zborovanju in obedu nabral z listki za u č i 
t e l j s k i s k l a d 28 K, k a r j a s n o p r i 
č a o z a v e d n o s t i i n p o ž r t v o v a l 
n o s t i u č i t e l j s t v a v p t u j s k e m 
o k r a j u . V seji se je razpravljalo o položaju 
učiteljstva na Štajerskem ter se je napravil na
črt za izvenšolsko delovanje učiteljstva v ptuj
skem okraju za 1. 1909. Dne 14. t. m. je bil 
torej lep dan za učiteljstvo ptujskega okraja in 
upam, da v s i , ki so se udeležili ta dan zbo
rovanja, padejo tudi 4. f e b r u a r j a ter da 
privedejo še one, ki jih takrat ni bilo. Na ve
selo snidenje 4. februurja. 

Kdor ostane doma za pečjo, 
kogar k zborovanju ne bo — — 


